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En kamp för förebyggande
arbete och mänskliga
rättigheter
Nyligen var jag och 
representerade Verdandi 
på CSAs konferens om 
den nya Socialtjänstlagen 
som ska träda i kraft i juli. 
Den nya Socialtjänstlagen 
har lett till intensiva 
debatter om hur vi bäst 
skapar ett tryggt och 
välfungerande samhälle. 
Samtidigt har vi hört om 
sidoförslag som fotbojor 
på unga, bidragstak och 
tvångsomhändertagande 
av barn till gängkriminella 
redan på BB. Detta har såklart väckt oro och kritik. 

Dessa förslag, som riskerar att gå stick i stäv med principerna 
för ett rättssäkert och förebyggande socialtjänstarbete, 
gjorde, att vi som organisation har höjt vår röst, för att helt 
enkelt varna för de negativa konsekvenser som de kan få 
för samhällets mest utsatta grupper. Detta är en av Verdandis
absolut viktigaste uppgift och det är en uppgift som jag tar 
på blodigt allvar. 

Verdandi, med sin långa historia av att arbeta för solidaritet, 
jämlikhet och mänskliga rättigheter, har nyligen haft möjlig-
het att framföra sin syn på den nya Socialtjänstlagen och 
dess tillhörande förslag.

Verdandis förbundssekreterare 
Jessica Carlqvist skriver i sin 
krönika om arbetet med att 
debattera den nya Socialtjänst-
lagen som träder i kraft den 
1 juli och utbilda Verandiorga-
nisationen om vad den innebär. 
Den 16 april gästar Akademiker-
förbundets socialpolitiska chef 
Fredrik Hjulström Verdandis 
verksamhetsledarträff för att ge 
en dragning av huvudpunkterna 
i den nya lagen och svara på 
frågor. Bild: Jessica Carlqvist, 
Verdandis förbundssekreterare, 
Fredrik Hjulström, socialpolitisk 
chef på Akademikerförbundet 
SSR, på CSA-konferensen "Nya 
Socialtjänstlagen i fokus".8
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”Vi organiserar oss och samlar kraft
  tillsammans”

8

Det som organisationen framför som en cen-
tral kritik är just att dessa sidoförslag riskerar 
att underminera ett långsiktigt och förebyg-
gande arbete inom socialtjänsten. Istället för 
att fokusera på stöd och hjälp till individer 
som lever i utsatta situationer, kan de före-
slagna åtgärderna sätta upp barriärer och 
skapa ytterligare utanförskap.

En av de mest kontroversiella föreslagna åtgär-
derna är fotbojor på unga. Tankegången bak-
om detta förslag är att minska brottsligheten 
genom att kontrollera och övervaka ungdom-
ar, särskilt de som bedöms vara i riskzonen 
för att bli involverade i gängkriminalitet. 
Men Verdandi ser detta som en farlig väg 
att gå. Fotbojor på barn innebär inte bara 
ett intrång i deras frihet, utan riskerar också 
att förstärka stigmatiseringen och utanför-
skapet, vilket i längden kan göra det svårare 
för unga att få en andra chans och komma 
på rätt väg. För att förebygga brott och krimi-
nalitet måste vi arbeta med ungdomarna där 
de är – ge dem stöd och vägledning, och 
skapa förutsättningar för ett bättre liv ge-
nom utbildning, arbete och socialt stöd, 
inte genom straff och kontroll.

Bidragstaket är en annan aspekt som Verdan-
di pekar på som problematisk. Förslaget om 
ett bidragstak riskerar att ytterligare öka fat-
tigdomen i vårt land, vilket skulle drabba 
de mest utsatta och marginaliserade grupp-
erna. När människor inte har tillräckliga eko-
nomiska resurser för att leva ett värdigt liv, 
skapar vi inte ett samhälle där alla har samma 
möjligheter – snarare riskerar vi att skapa en 
växande klyfta mellan de som har och de som 

inte har. Verdandi understryker att ett förebyg-
gande arbete, för att motverka fattigdom och 
socialt utanförskap, måste baseras på att ge 
människor de resurser de behöver för att kun-
na förändra sina liv, inte genom att sätta upp 
nya hinder för de redan mest sårbara.

I detta sammanhang blir vårt arbete inom 
Verdandi ännu viktigare. Genom vår starka 
värdegrund och vårt långsiktiga arbete för 
de mest utsatta, visar vi vägen mot ett sam-
hälle där förebyggande arbete och mänskliga 
rättigheter står i fokus. Verdandi har nyligen 
fått beviljade medel från Socialstyrelsen för 
att bekämpa ofrivillig ensamhet, ett problem 
som är djupt rotat i vårt samhälle. Genom att 
erbjuda människor stöd, gemenskap och en 
plats att känna sig sedd och hörd, bidrar Ver-
dandi till att bygga ett mer inkluderande 
samhälle. Jag vet vad mycket fin verksam-
het som bedrivits föregående år för dessa 
pengar, vi fortsätter med vårt fina arbete. 
Verdandi kämpar för en hållbar samhälls-
utveckling där vi ser till alla människor 
och deras behov inte bara de som redan 
har makt eller resurser.

Ett stort tack till er alla som gör Verdandi 
möjligt, för att ni möter varandra med res-
pekt och värme, med kamratskap och en 
öppenhet, en atmosfär som vi skapar så fint 
inom vårt Verdandi och som är unikt i dagens 
hårda samhälle. Vi behövs!

Vi ses och hörs! 

Varma hälsningar
Jessica Carlqvist,
er förbundssekreterare
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VÄLKOMMEN TILL VERDANDIS LEDARTRÄFF 
DEN 16 APRIL KL 16.30 DIGITALT VIA TEAMS

Den 16 april kl 16.30–18.30 möts vi för en nationell 
ledarträff i Verdandi via Teams. På programmet står 
en introduktion till den nya Socialtjänstlagen.
Fredrik Hjulström som är socialpolitiska chef på Akademikerförbundet SSR,
ger en dragning av huvudpunkterna i den nya socialtjänstlagen och svarar 
på frågor.
     Välkomna till ledarträffen är alla verksamma i Verdandis avdelningar, 
kretsar och distrikt. Förtroendevalda, styrelseledamöter, verksamhetsledare 
och andra aktiva. Anmäl er närvaro till: john.bjorklund@verdandi.se.
     8

NY VERDANDIAVDELNING 
STARTAR I TROLLHÄTTAN
Det är med stor glädje som Verdandiför-
bundet nu kan informera om att det 
startar en ny avdelning i Trollhättan. 
Det är en liten skara som har varit med 
länge inom Verdandi och som saknar 
kamratskapen och samvaron som man 
finner inom Verdandi. Nu kallar man 
snart till ett årsmöte då man tänker 
tillsätta en styrelse. Vad denna avdel-
ning ska heta, det återstår att se.
I nuläget finns ingen egen lokal att vara 
i, men man brukar träffas på onsdagar på 
en pizzeria i bostadsområdet Sylte. 
     Jessica Carlqvist, Verdandis förbunds-
sekreterare var tillsammans med Peter 
Norberg, vice ordförande i förbunds-
styrelsen på besök i Trollhättan och 
hade ett informationsmöte kring hur 
man kan göra och vilken stöttning
som kan ges från förbundet. 
Förbundet passade också på att tacka
av Bushra Ali som arbetat för Verdandi 
i 25 år och som nu blir en av medlem-
marna i den nya avdelningen. 
     ABF erbjöd mötet sina lokaler och 
berättade även om hur de kan stötta 

HURRA! En ny avdelning 
är under bildande i Troll-
hättan. Verdandis för-
bundssekreterare 
Jessica Carlqvist
besökte initiativtagarna 
och informerade om
de stöd som finns från
förbundet vid nystart. 
     Förbundet tackade
också av Bushra Ali som
nyligen avslutade sin
anställning i avdelningen
Verdandi Sylte efter 25 
år. Stort TACK för allt fint 
arbete du gjort för 
Verdandi BUSHRA!

upp med studiecirklar och 
styrelseutbildningar och så 
vidare. Det ska bli väldigt 
roligt att följa utveckling-
en i Trollhättan. 
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Nya funktioner i Medlemsregistret
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Vid behov av assistans gällande Medlemsregistret 
kontaktas förbundskansliets medlemsansvariga 
Marilen: marilen.ginart@verdandi.se.

Ny funktion i registret gällande medlemmar 
som ej betalat medlemsavgift efter årets slut
Nu finns det en ny funktion i registret som heter 
”Ej betald medlem”. En bockruta du finner 
i medlemmarnas profil och kan bocka i om 
medlemmen inte betalat sin medlemsavgift 
vid årets slut. Då förs medlemmen över till en 
sektion som inte längre räknas till statistiken men 
som man fortfarande kan komma åt för kontaktuppgifter. 
     Kontaktförsök bör efter året slut göras för att se om 
medlemmen fortfarande vill vara medlem. Vill medlemmen 
inte det raderar man därefter profilen ur medlemsregistret. 
För att hitta sektionen med ej betalda medlemmar går du in 
i ditt medlemsregister och nästan längst ned på sidan hittar 
du en bockruta som heter ”Enbart ej betald”. 
     Marilen ska också, till avdelningarna med central uppbörd, skicka 
en lista efter sommaren på de medlemmar som ännu ej betalat sin 
medlemsavgift. Detta för att avdelningen redan då ska kunna börja 
kontakta dessa medlemmar. Vad gäller avdelningar med lokal upp-
börd kan denna lista också begäras men det gäller då att de har ett 
uppdaterat register vad gäller medlemsantal samt att betalningarna 
är registrerade i medlemsregistret för att listan ska bli korrekt.

SMS-funktion
Edgar har skapat en sms-funktion i medlemsregistret som gör det 
möjligt för avdelningarna att skicka sms till sina medlemmar. Ett sms 
på 160 tecken kostar 50 öre och vill man skriva ett längre sms än 
160 tecken hoppar kostnaden in på 1 kr per sms och så fortsätter 
det så beroende på hur långt man skriver. Edgar står för kostnaden 
av sms:en och abonnemanget detta år, 2025, då vi kör ett provår. 
Framåt kommer det att beslutas kring huruvida avdelningarna själva 
bekostar sin användning och vem som bekostar abonnemanget. 
Förbundet behöver i ett senare skede även ordna en SMS-policy. 
I ett SMS kan man tex länka till internetsidor, så om ni har lagt upp 
information på er Facebooksida om ett medlemsmöte så kan ni 
kopiera den länken och klistra in i ett sms.
     Tänk på att om ni sänder ut information per SMS behöver de 
medlemmar som inte har ett mobilnummer registrerat få infor-
mationen på annat sätt.
     SMS-funktionen kan användas redan nu men vi rekommen-
derar att man kontaktar Marilen för att lära sig denna funktion. 
Det går bra att ringa eller mejla henne så hjälper hon er. 

TEXT: MARILEN GINART

Marilen Ginart, medlemsansvarig 
på Verdandiförbundet.



Verdandi firar 
Första Maj!
Vi kräver 
en politik
för jämlikhet!
Snart närmar sig arbetar-
rörelsens stora högtidsdag, 
Första Maj, då vi alla går ut 
på gator och torg och gör oss sedda och hörda.
Verdandi kräver en politik för jämlikhet och
stöd till de mest utsatta i samhället.
En ny broschyr om Verdandis krav
finns att hämta på din Verdandiavdelning
i april för utdelning under Första Maj.

Ursprungligen var syftet med Första Maj att ena arbetare i alla 
länder i kampen för en 8-timmars arbetsdag. 1 Maj som datum 
för demonstrationerna antogs 1889 vid en arbetarkongress 
i Paris.
     Verdandi bildades 1896. Även Verdandi ställer krav på social 
rättvisa och rätten för alla människor att leva ett värdigt liv.
     Sverige är ett rikt land. Rikare än någonsin i vår historia. 
Ändå ser vi hur välfärden visar stora orättvisor. Vi märker att 
stöd och hjälp inte ges efter behov. Vi noterar ett allt starkare 
förakt för svaghet och fattigdom.
     Alltfler barn lever i relativ fattigdom. Klyftor och inkomstskillna-
der i Sverige är lika stora idag som för 100 år sedan. Fem svenskar 
äger lika mycket som fem miljoner svenskar tillsammans.
     Detta är inte en slump. Det beror på opinionsbildning från de 
organisationer som har allt att vinna på sina privilegier. Och det 
har skyndats på av politiska beslut som sänker skatter för de högst 
avlönade samtidigt som sjuka utförsäkras från sjukförsäkringen, 
arbetslösa tvingas till förnedrande kurser för att dölja den öppna 
arbetslösheten och människor går hungriga och tvingas uppsöka 
soppkök och handla i matbanker för fattiga.
     Under lång tid blev Sverige år efter år alltmer jämlikt. Kampen för 
social rättvisa gav resultat. Vi i Verdandi är övertygade om att det 
går att åstadkomma igen. Vi vet att de flesta är oroade över de 
stora orättvisorna i samhället och vi vet att det finns politiska
verktyg för att åter göra social rättvisa till den övergripande 
parollen för ekonomisk politik.
     Det är därför Verdandi kräver allas rätt till ett värdigt liv. 
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Starta ditt 1 Maj-firande med Verdandi! 
Lyssna på Emmeli Wulfstrands Första 
Maj-tal. Verdandis förbundsordförande 
talar om fattigdomen i Sverige och 
Verdandis krav på regeringen att 
komma med snabba och riktade 
stödåtgärder till de mest utsatta, 
på Verdandis facebook-sida och 
Verdandis hemsida: verdandi.se.

 
Nytt material från Verdandi för 
utdelning under Första Maj och 
hela året för den delen! 
Förbundet har tagit fram ett nytt 
material inför Första Maj som lätt-
fattligt beskriver Verdandis krav på 
politiken – en politik för jämlikhet och 
stöd till de mest utsatta i samhället.
Du kan hämta broschyren hos din
avdelning. Dela, dela, dela!
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VERDANDI NY MEDLEM
I KONTANTUPPRORET!
Kontantupproret, är folkrörelsen som kämpar 
för kontanterna. Nu har Verdandi anslutit sig 
som den tolfte medlemmen i nätverket.

När möjligheterna att betala med kontanter 
minskar eller försvinner helt, drabbar det många 
grupper och verksamheter i landet. Verdandi, som 
arbetar socialpolitiskt mot fattigdom och missbruk, 
ser ett stort värde i att arbeta för kontanternas 
bevarande. 
    – Kontantfrågan är inte bara en praktisk fråga, 
det är en fråga om social rättvisa. Människor som 
lever i fattigdom eller lider av psykisk ohälsa, och 
som inte har tillgång till digitala lösningar, riskerar 
att stängas ute från att kunna betala för det mest 
grundläggande i livet. Vi måste säkra rätten att 
betala med kontanter och för att ingen ska hamna 
utanför samhället. Man ska inte behöva ha en 
smartphone för att kunna betala för sig, säger 
Emmeli Wulfstrand, förbundsordförande för Verdandi.
     Den ökande digitaliseringen och minskningen av 
kontantanvändning påverkar olika grupper i samhället 
på olika sätt. För många innebär det att de inte längre kan 
betala i sin vardag. För Verdandi och deras medlemmar är
det en fråga om social rättvisa, där människor riskerar att 
stängas ute från viktiga funktioner i samhället om kontanterna 
försvinner. 
     Kontantupproret består av ett antal riksorganisationer och 
förbund som gemensamt vill skydda kontanterna i Sverige. 
Att Verdandi nu vill gå med välkomnas av Kontantupproret:
     – Vi ser det som en grundläggande rättighet att kunna betala 
för sig – och idag är det inte längre en självklarhet för alla. 
Om samhället gör det omöjligt att använda kontanter, då 
riskerar vi att skapa ett ännu mer ojämlikt samhälle där vissa 
grupper helt utestängs, säger Björn Eriksson, ordförande för 
Kontantupproret. 

Om Kontantupproret 
Kontantupproret är en rörelse med flera olika 
organisationer och föreningar som medlemmar, 
som alla värnar om kontanterna som betalmedel 
i Sverige. Läs mer om Kontantupproret på:
kontantupproret.se och på Facebooksidan.

 

Bild: Björn Eriksson, ordförande
i Kontantupproret. Marja Koivisto,
kommunikatör på Verdandiförbundet 
som rapporterar från Kontantupprorets 
riksdagsseminarium som analyserar 
förslagen från Kontantutredningen:
     "En ny lag är på väg för att värna 
kontanthanteringen i Sverige. Det är 
bra för Sveriges beredskap men fram-
förallt för utsatta grupper som äldre, 
personer med funktionsvariationer 
med flera. Verdandi har bevakat och 
drivit frågan under lång tid, det vill 
säga allas rätt till att kunna betala 
med kontanter i samhället. 
Utredningen har flera bra förslag 
men kontaktplikten behöver breddas 
från att endast gälla livsnödvändiga 
varor och tjänster och bara företag 
med minst tre miljoner i omsättning. 
Funktionshindersrörelsen är på plats 
och pekar på den diskriminering som 
uppstår när personer som av olika skäl 
inte har tillgång till digitala betalmedel 
inte kan åka taxi, gå på bio eller handla 
i kvartersbutiken. Gruppen i Sverige 
som lever i digitalt utanförskap är inte 
liten, det handlar om cirka en miljon 
människor. Männniskor som hamnat 
utanför betalningssystemet och därmed 
inte kan sköta sin vardag. En horribel 
situation där samhället backat från sitt 
ansvar." 



GRATTIS! 
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HALLÅ, ANN-MARI 
WULFSTRAND-BYHLIN
SOM FIRAR 50 ÅR SOM
MEDLEM I VERDANDI!
Hallå! Vi ringer upp Ann-Mari Wulfstrand-Byhlin, 
Spira-pristagare och medlem i Verdandi i 50 år!

Den 1 april har Ann-Mari Wulfstrand-Byhlin varit medlem i Verdandi 
i 50 år! Och vi passar på att fråga henne om varför hon blev medlem 
i Verdandi och varför hon har stannat kvar i hela 50 år!

Hej Ann-Mari! Hur började det? Varför blev du medlem i Verdandi?
Det började med att jag är uppvuxen i en familj där vi pratade mycket 
politik i vardagen. Min mamma vare politiskt aktiv i sin ungdom och 
båda mina föräldrar hade ett samhällsintresse. Mina två äldre systrar 
var engagerade i SSU och jag gick också med i SSU där jag fick en fin 
politisk skolning. När jag blev äldre så gick jag fritidsledarlinjen på 
folkhögskolan och valde att göra min långa praktik på Verdandi 
i Örebro. Jag var nyfiken på Verdandi för det var den organisation 
i arbetarrörelsen som jag visste minst om. Verdandi var en doldis 
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för mig. Under praktiken så upptäckte jag något som jag tyckte mycket 
om, möjligheten att få arbeta med socialpolitik både praktiskt och 
ideologiskt. Jag hittade min hemvist i Verdandi och jag har under 
alla år alltid velat vara kvar. Jag har upplevt så mycket roligt och
viktigt i Verdandi. Jag har fått så många Verdandivänner genom 
åren. I Verdandi har jag fått utrymme att driva samhällsfrågor, både 
praktiskt och ideologiskt. Jag har haft många förtroendeuppdrag 
i kommunala nämnder och jag har alltid hämtat min kraft från den 
lokala Verdandigemenskapen och Verdandis värdegrund.

VERDANDIS APRILSKÄMT
Genom åren har jag och en Verdandivän till mig, Sören Larsson, numera 
tyvärr avliden, kallats för Verdandis aprilskämt eftersom vi både gick
med som medlemmar den 1 april och sedan blivit kvar väldigt länge 
i organisationen. Sören jobbade i många år som ombudsman i Örebro-
kretsen och gjorde mycket fint arbete för Verdandi.     
     Själv blev jag väldigt stolt när jag tilldelades Verdandis SPIRA-pris på 
Verdandi-kongressen 2024 i Borlänge. Priset inspirerade mig till att 
starta en studiecirkel där vi tillsammans gräver fram Verdandis historia 
och utveckling från nykterhetsorganisation till en socialpolitisk organisa-
tion. Vi har förfärligt roligt i den här cirkeln. Vi har hittat så många fina 
minnen från våra kurser och samkväm genom åren. Vi som ingår i cirkeln 
är Bengt Kroon, Agneta Johansson, Kage Svensson och jag själv. Vi samta-
lar och tittar på gamla foton från verksamheten. Vi ska besöka Arkivcen-
trum i Örebro för att leta upp gamla protokoll och tidningsklipp för 
att väva fram Verdandis historia. Vi siktar på att publicera våra rön i en 
liten skrift som vi kan sprida i organisationen och även utanför.
 
DEN LILLA RÖDA
Verdandi förändrades från nykterhetsorganisation till socialpolitisk orga-
nisation på 70-talet. Det var på Verdandikongressen i Borlänge 1970 som 
ett socialpolitiskt program ”Den lilla röda”, som var ett mycket progressivt 
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Ann-Mari Wulfstrand-
Byhlin tilldelades
Verdandis SPIRA-PRIS
vid Verdandikongressen
2024, Sociala Praktiska 
Insatser i Raskens Anda. 
SPIRA-priset delades då
ut för första gången och 
det var högtidligt att det 
utdelades vid Verdandis 
50e kongress.
   – Jag blev väldigt stolt 
när jag tilldelades SPIRA-
priset. Priset inspirerade 
mig till att starta en 
studiecirkel där vi 
tillsammans gräver 
fram Verdandis historia 
och utveckling från 
nykterhetsorganisation
till en socialpolitisk 
organisation. Vi planerar
att publicera en liten
skrift om våra rön 
och sprida den 
i Verdandi, säger
Ann-Mari Wulfstrand-
Byhlin.



program, principbehanlades. 
Och på kongressen i Halmstad 
1973 togs ett beslut om att 
alla fick bli medlemmar i Ver-
dandi utan att avge nykterhets-
löfte. Det beslutades då också 
att medlemmar som inte avgivit 
nykterhetslöfte inte fick vara
i majoritet vid beslut som togs
i organisationen. 
     På kongressen 1976 i Karlskoga 
hade jag med mig min dotter 
Emmeli som då var en månad 
gammal och som idag är för-
bundsordförande i Verdandi. 
Emmeli har under ungdomsåren 
varit mycket aktiv i Verdandis 
barn- och ungdomsverksamhet. 
Vad tyckte du om Verdandis 
omvandling från nykterhets-
organisation till socialpolitisk 
organisation?
Det var ett skäl till att jag gick med som medlem. Jag tyckte inte det var 
relevant att man skulle behöva avge ett nykterhetslöfte för att kunna bli 
medlem i organisationen. Det kändes väldigt gammalmodigt och begrän-
sande. Jag tyckte då och jag tycker så idag att vi behöva få med så många 
som möjligt bakom våra krav om samhällsförändringar för jämlikhet och 
social rättvisa. 
Var det roligare i Verdandi än i SSU?
Ja, det var det. Men så hade jag också passerat SSU-åldern. 
Jag gick med i Verdandi 1975, då var jag 23 år. 
Är det annat från ditt liv som präglat dina tankar 
om socialpolitiken?
Det finns så mycket, men mina föräldrar var alltid noga med bildning, 
att vi barn skulle skaffa oss en utbildning. I gymnasiet ville jag gärna 
hoppa av eftersom jag var så skoltrött, men det ville de inte höra talas 
om. Min far hade utbildat sig till reparatör via Hermods eftersom han 
tröttnade på den osäkra tillvaro han hade med ständiga korta påhugg
i byggnadsbranschen. Efter utbildningen fick han fast anställning på 
Bofors som reparatör där han jobbade fram till pensionen. Min mor 
skötte hemmet och barnen men hade också påhugg åt Bofors med 
hemarbete. Det kom hem lådor med järnmuttrar som skulle filas till 
för att kunna användas i produktionen.
     Vi bodde på landsbygden under min uppväxt och hade även ett 
litet jordbruk. Det kom många invandrare från Finland till bygden 
som jobbade i skogsbruket. De bodde i de gamla torpen och barnen 
gick i byskolan. Jag upplevde hur de ofta fick tolka åt sina föräldrar för 
att de skulle kunna anpassa sig till det svenska samhället. 
     Många romer kom också till Örebro. Och Katarina Taikon, den Örebro-
födda medborgarrättskämpen, startade då Sveriges första vuxenutbildning 
för romer. De romska barnen gick i vår skola och det beklämde mig hur byns 
befolkning såg ner på dem. Vi fick höra att vi flickor skulle vara försiktiga 
i samröret med omerna och det frodades en obehaglig misstänksamhet 
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"Jag har upplevt 
så mycket roligt 
och viktigt i Ver-
dandi. Jag har fått 
så många Verdan-
divänner genom 
åren. I Verdandi 
har jag fått utrym-
me att driva 
samhällsfrågor, 
både praktiskt 
och ideologiskt. 
Jag har haft många 
förtroendeupp-
drag i kommunala 
nämnder och jag 
har alltid hämtat 
min kraft från 
den lokala Verdan-
digemenskapen 
och Verdandis 
värdegrund."
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mot dem. Den föraktfulla synen på människor som invandrat från andra 
länder är obehaglig och den frodas än idag både i Sverige och andra länder. 
     Min pappa jobbade med arbetskamrater både från Finland, Tyskland och 
Brasilien på Bofors och genom arbetsgemenskapen umgicks de också mycket 
på fritiden. Det gjorde att vi i vår familj utvecklade och hade en friare syn på 
invandrare och en öppenhet för andra språk och kulturer. De erfarenheterna 
gör att jag ser som mycket viktigt att vi måste mötas över kulturgränserna 
i våra bostadsområden, på arbetsplatserna, på fritiden och i Verdandi. 
Det är så vi alla ser att vi människor är mycket lika med samma grund-
läggande behov och med drömmar om framtiden och också kan glädjas 
åt de olikheter och influenser som kan berika varandra.

Verdandi instiftade SPIRA-PRISET vid Verdandikongressen 2021 
i Trollhättan, Sociala Praktiska Insatser i Raskens Anda. 
Vid kongressen 2024 i Brolänge delades SPIRA-priset ut för första 
gången och det var högtidligt att det utdelades vid Verdandis 
50e kongress. Ann-Mari Wulfstrand-Byhlin utsågs till pristagare.

MOTIVERING:
“För första gången i historien delas Verdandis SPIRA-pris ut och det är pass-
ande att det sker under Verdandis 50e kongress. Den första mottagaren av 
Verdandis SPIRA-pris har ett långt engagemang inom Verdandi på alla nivåer 
i hela landet. Överallt där pristagaren är med händer det saker. Hen håller 
i möten, hen skriver remissvar, hen läser utredningar, hen föreslår förändringar 
och förbättringar överallt. Och hela tiden görs det med en klokskap djupt grun-
dad i Verdandis värderingar och med en ideologisk kompass som aldrig sviktar. 
Dessutom är pristagaren en mycket varm person som är lätt att samarbeta med 
och som alltid står på rätt sida i samhällets strider. Hon vill ge röst åt de röst-
svaga och makt åt de maktlösa. En bättre förkämpe för Verdandis kongress-
paroll – Rätten till ett värdigt liv – är svårt att tänka sig. Grattis Ann-Marie 
Wulfstrand Byhlin till Verdandis SPIRA-pris om 10 000 kronor.”

FAKTA OM ANN-MARI WULFSTRAND-BYHLIN
ÅLDER: 73 år.
MEDLEM I: Verdandi Framtiden Örebro.
ROLLER ANN-MARI HAFT I VERDANDI:
Olika uppdrag i avdelningarna i Örebro, 
Örebrokretsen och Örebrodistriktet
sedan 1977. Kretsordförande 1975–1990. 
Ombudsman 1990–2016.
Kretsordförande 2017 — Distriktskassör 2024 —
Ledamot i Verdandis förbundsstyrelse 1979–1982, 
1985–1989, 1993-1994.
Förbundsordförande i Verdandi 1994–2001.
Ordförande i Verdandis Alkohol- och drogpolitiska grupp 2017–2024
INTRESSEN: Samhällsfrågor och politik. Arbete på kolonilotten. 
Läsa böcker. Ann-Mari Wulfstrand- Byhlin har genom åren också varit 
en flitig samhällsdebattör på olika arenor och i medierna. 



FÖRBESTÄLL
VERDANDIS
PROFILPRODUKTER
Inför Verdandis sommaraktiviteter tar 
Verdandiförbundet fram profilprodukter 
till självkostnadspris som vi kan använda 
för att synliggöra vårt fina förbund. 
Vi tar in förhandsbeställningar
och gör sedan en samlad beställning.
Profilprodukterna kommer sedan att 
skickas ut under juni månad.

Skicka in en intressanmälan om vilka produkter 
avdelningen är intresserad av att köpa in, samt
storlekar på pikétröjan, t-shirten och västen, till:
marja.koivisto@verdandi.se  

11(15)

8
PIKÉTRÖJA, SVART, 
FINNS I STORLEKARNA
S, M, L, XL, XXL, XXXL. 
PRIS: 150:-/ST.

TYGKASSE, NÅGOT STÖRRE
ÄN A4-FORMAT.
PRIS: 100:-/ST.



Skicka in en intressanmälan om vilka produkter 
avdelningen är intresserad av att köpa in, samt
storlekar på pikétröjan, t-shirten och västen, till:
marja.koivisto@verdandi.se  
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KEPS, ONE-SIZE.
PRIS: 150:-/ST.

FISKEHATT, ONE-SIZE.
PRIS: 150:-/ST.

FRESBEE, ONE-SIZE.
PRIS: 80:-/ST.

T-SHIRT, VIT,
FINNS I STORLEKARNA
S, M, L, XL, XXL, XXXL. 
PRIS: 150:-/ST.

VÄSTAR, ORANGE,
FINNS I STORLEKARNA
S, M, L, XL, XXL, XXXL. 
PRIS: 100:-/ST.



FIN AVTACKNING
AV CARINA DAHL
OCH THOMAS JOHANSSON 
I ÖREBRO
Verdandi Örebro bjöd in till avtackning av Carina Dahl
och Thomas Johansson som både jobbat väldigt länge
i Verdandi och som nu går i pension.
 
Carina har genom sitt breda engagemang 
och uppdrag inom arbetarrörelsen i Örebro 
fört fram Verdandis idéer och verksamhet 
till många som inte har varit aktiva hos
Verdandi och skapat många nya kontakt-
ytor för samverkan. Carinas insatser har 
varit på många olika områden och i olika 
roller, både lokalt och nationellt. Bland annat 
som ledamot i Verdandis förbundsstyrelse.
     Thomas Johansson har arbetat i Verdandi 
Örebro med att utveckla brukarinflytandet
framför allt inom vård och omsorg. 
Genom Thomas arbete utvecklades de 
brukarstyrda brukarrevisionerna vid 
Beroendecentrum, som idag är en av
Verdandis viktigaste arbetsmetoder och en 
av de metoder Socialstyrelsen rekommenderar. 
Thomas har varit engagerade i Brukarrådet 
på Brukarcentrum och har ansvarat för ut-
vecklingen av samarbetet med andra
brukarorganisationer i länet.
     Både Carina och Thomas har varit anställda under
lång tid i Verdandi. Carina i 45 år och Thomas i 25 år.

CARINA OCH THOMAS: Stort TACK för arbetet 
ni gjort för Verdandi! Vi hoppas att ni får en härlig 
pensionärstid och att ni fortsätter att delta i Verdandis 
verksamhet på olika sätt även framöver! 
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Bilder, övre: Carina Dahl, Ann-Mari 
Wulfstrand-Byhlin, nedre: Ann-Mari
Wulfstrand-Byhlin, Thomas Johansson,
Åse Sundqvist.
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Verdandi – Arbetarnas socialpolitiska organisation 
Förtroendevalda 2024–2027

Verdandis förbundsstyrelse 

Emmeli Wulfstrand, ordförande 070–288 28 63   emmeli.wulfstrand@verdandi.se 
Peter Norberg, vice ordförande  070–642 40 33   peter.norberg@verdandi.se 
Kerstin Källander, VU   079–313 55 64   kerstin.avj@gmail.com 
Karin Johansson   070–232 75 96   karin.johansson.1622@gmail.com 
Maslah Omar    070–040 52 11   maslaxyare25@hotmail.com 
Pernilla Rydell     070–233 44 96   rydell.pernilla@gmail.com 
Åse Sundqvist    072–065 14 18   ase.sundqvist@verdandi.se 
Peter Ulander    073–683 75 59   peter.ulander@verdandi.se 
Anders Öhrling    070–789 20 83   anders.ohrling@verdandi.se 

Ersättare

1. Birgitta Öberg    070–334 06 77   birgitta.oberg1@gmail.com 
2. Faiza Rebandi    070–796 56 16   ariwan92@hotmail.com 
3. Åsa Andersson   073–525 12 56   asa.andersson@verdandi.se
4. Nathalie Pettersson  073–343 72 92   nattpett@gmail.com 

Revisorer

Kaare Andersson   070–222 57 34   kaare.andersson@verdandi.se 
Peter Erickson    070–568 47 90   peter.erickson@abf.se 
 
Ersättare
Roine Hangvar    070–243 81 32   Roine.hangvar@gmail.com
Jan-Åke Linderoth   076–292 47 97   nord223@hotmail.se 

Valberedning

Helena Frisk    072–320 55 15   frisk65@gmail.com 
Gunilla Andersson   070–221 48 14   gunilla.andersson27@gmail.com 
Håkan Andersson   073–337 39 00   haaa26136@gmail.com 
Kicki Fjellström    070–713 08 80   kicki.fjellstrom@hotmail.com 
Svein Opstad    070–542 84 39   svein.opstad@telia.com  
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Här nedan är kontaktuppgifter till oss som arbetar på förbunds-
kansliet. Varmt välkomna att kontakta oss. Vår uppgift är att
stötta förbundets avdelningar.

Förbundskansliet

Jessica Carlqvist, förbundssekreterare 073–325 63 86   jessica.carlqvist@verdandi.se  
Marja Koivisto, kommunikatör  076–531 32 62   marja.koivisto@verdandi.se 
Camilla Svenonius, projektledare  070–090 09 44   camilla.svenonius@verdandi.se 
John Björklund, förbundsombudsman 070–544 67 64   john.bjorklund@verdandi.se 
Marilen Ginart, administratör   076–201 33 31   marilen.ginart@verdandi.se 

 

Verdandis förbundskansli –
varmt välkomna att kontakta oss!


